
DISCURS ALCALDIA TARRAGONA 2023 

Bon dia a tothom i gràcies per compartir amb tots nosaltres aquest dia tan 

especial. 

Avui comença una nova etapa a Tarragona. Ser Alcalde d’aquesta meravellosa 

ciutat és el major honor que un tarragoní pot tenir a la vida i avui puc dir amb 

orgull que tindré aquest honor gràcies a la confiança de milers de tarragonines i 

tarragonins. Ser Alcalde significa ser el primer servidor públic de la ciutat, significa  

voler servir a Tarragona per sobre de tot, de dedicar la teva vida a un únic fi 

basat en la millora de la vida dels teus veïns i veïnes, significa  estimar aquesta 

ciutat i la seva gent defensant-la davant de qui sigui i  on sigui. Ser Alcalde de 

Tarragona significa que treballo per tots i totes les veïnes i veïns sense mirar d’on 

venen, el color de la seva pell, el deu a qui preguen, la seva llengua o els diners 

que tenen al banc, tot el contrari, ser Alcalde significar treballar per tots i 

cadascun d’ells i d’elles en compliment del principi més sagrat de la democràcia: 

LA IGUALTAT.  

Ser Alcalde de Tarragona significa enllaçar amb la historia bimil·lenària d’aquesta 

terra que ha vist passar ibers, romans, visigodes, àrabs i cristians. Estic segur 

que Salvador Espriu pensava en tot això quan va escriure aquell poema “ He 

mirat aquesta terra “ que va musicar Raimon i ara re-interpreta Silvia Pérez Cruz. 

Tarragonins i tarragonines, jo també he mirat aquesta terra Una terra que ha 

patit la guerra en masses ocasions però que sempre ha lluitat per la seva llibertat 

com varen fer els nostres avantpassats al 1811, entregant les seves vides en 

defensa de tot allò que creien i estimaven. Aquells tarragonins i tarragonines van 

pagar el més alt preu per defensar Tarragona i és just recordar-los en el dia 

d’avui i sempre. Avui enllaço amb els nostres avantpassats que varen patir la 

guerra civil i que varen lluitar per assolir la democràcia després d’una cruenta 

dictadura que va acabar amb el legítim govern de la segona República.  

Aquesta és una ciutat heroica. Com deia el 1811 va ser el poble en armes qui va 

defensar la ciutat d’un exèrcit mercenari. “Abans morir que rendirnos”, aquesta 

era la seva consigna. Un lema que ens entronca amb l’ADN del millor 



tarragonisme: amor a la llibertat, respecte i tolerància, defensa de la dignitat 

humana i combat permanent per assolir la justícia social. Ens correspon ara a 

nosaltres continuar la tasca que van iniciar els nostres millors, tenint la convicció 

de què el seu sacrifici mai serà oblidat. El nostre present -de pau, pluralisme i 

llibertat- representa la seva victòria. 

Avui, tinc l’honor i la responsabilitat d’enllaçar amb els nostres alcaldes de la 

democràcia: Recasens, Nadal, Ballesteros i Ricomà. Ells també han contribuït a 

construir aquesta terra, aquesta ciutat. 

A tots vosaltres, a tots aquells que heu tingut la tasca essencial de ser els primers 

servidors públics de Tarragona tot el meu respecte i agraïment per haver lluitat 

incansablement per fer de Tarragona un lloc millor.  Sé perfectament que aquesta 

tasca no és fàcil, ni està buida de moments durs i patiment. És precisament això 

el que em fa mostrar-vos avui tot el meu profund respecte i comprensió, desitjant 

que tots i cadascun de vosaltres formeu part d’un Consell d’Alcaldes que assessori 

a aquest nou Alcalde en la tasca que avui inicia així com a aquelles alcaldes o 

alcaldesses que en el futur tingui la nostra gran ciutat. El vostre coneixement i 

experiència no és un capital privatiu vostre, és capital comú de tots els 

tarragonins i tarragonines i no ens podem permetre el luxe de perdre’l.  

 Vull tenir unes paraules per l’Alcalde Ricomà. Gràcies per tota la teva feina 

d’aquests últims 4 anys. Sé que has fet tot el que creies necessari per millorar 

Tarragona; per això gràcies. Has hagut de batallar amb una pandèmia on sempre 

has tingut el nostre suport i per aquest fet sempre tindràs el meu més profund 

respecte. Lluny han de quedar les baralles estèrils que no ajuden a millorar la 

nostra ciutat i agreixo de manera extensiva a tot el teu equip de govern el traspàs 

modèlic de carteres. El vostre comportament honora al vostre grup, a tota la 

Institució i a la Democràcia. 

Igualment vull dirigir-me al nostre Alcalde Ballesteros. Pep Felix és un honor 

seguir el fil roig que tu vas deixar fa 4 anys. No ets només el nostre Alcalde, ets 

un amic, una gran persona que es mereix tot l’amor que reps a diari pel carrer i 

que no et permet caminar 100 metres en menys de 2 hores 30 minuts de tantes 

abraçades i petons que et demanen. Gràcies per estar sempre al meu costat, 



gràcies pels teus consells i, sobre tot, gràcies per la teva amistat i per tot el que 

has fet per Tarragona. 

Gràcies a totes les companyes i companys socialistes que vàreu confiar en mi per 

liderar aquest projecte. Del primer a l’últim: gràcies. Però permeteu-me donar les 

gràcies especialment a Salvador Illa. Salvador és un honor treballar al teu costat 

i tenir-te entre nosaltres a la que és casa teva, Tarragona.  

I permeteu-me que faci extensiu aquest reconeixement a totes aquelles dones i 

homes que han servit a Tarragona com a conselleres i consellers ja sigui en el 

govern o en l’oposició ja que el vostre esforç són els ciments sobre els quals 

construirem a partir d’avui aquesta Tarragona imparable. Però especialment a 

aquelles dones que van obrir camí sent les primeres conselleres de l’ajuntament 

de Tarragona en democràcia, Teresa Batet fou la primera a les eleccions de 1979, 

però la varen seguir moltes més. Gràcies Carme Cabré per ser un referent moral 

per a molts de nosaltres.   

A totes vosaltres gràcies i mil gràcies més per ser valentes, fermes en les vostres 

conviccions fossin del partit que fossin i que vau lluitar contra un món ple de 

prejudicis i manca d’igualtat que, per desgràcia, avui encara estem lluitant  a diari 

per assolir l’efectiva igualtat entre homes i dones i que no tinguem quasi a diari 

notícies d’homes que maten dones pel simple fet de ser dones. Si hi ha una lluita 

justa en aquest món és aquesta, i ens tindreu sempre al vostre costat. A totes 

vosaltres gràcies per ser un exemple per a les meves dues filles.  

Avui em converteixo en Alcalde de tots i totes. No seré Alcalde d’una part sinó de 

tothom. Des d’avui que ningú dubti que governaré per a tothom, sense 

excepcions. No m’importa si ens han votat, si no ens han votat o si, directament, 

no han anat a votar. Seré l’Alcalde de tots els tarragonins i tarragonines. De 

Bonavista a Ferran, del Serrallo a Sant Salvador. Treballarem perquè no existeixin 

tarragonins de primera i de segona. La vocació d’igualar la nostra ciutat millorant 

les condicions de vida de tothom independentment del seu codi postal serà el leit 

motiv de la nostra tasca de govern.  

 



No em resigno a veure com tenim el barri de Catalunya amb la renda per càpita 

més baixa. No em resigno a veure com marxen els nostres joves, com tanquen 

comerços, perdem el tren de les oportunitats, continuem amb els mateixos 

equipaments en desús des de fa anys i anys o com es degraden barris sencers 

en una espiral que sembla no té fi.  

Sé del que és capaç aquesta gran ciutat. Sé tot el que té: història, patrimoni, 

cultura, gastronomia, tradició, emprenedors, i la millor gent del món. Creiem en 

una Tarragona oberta al mar, oberta al món, una Tarragona amb tecnologia, 

talent i turisme de qualitat. Una Tarragona justa socialment. Una Tarragona 

d’oportunitats per a tothom que cregui en l’esforç. Una ciutat que no deixi a ningú 

enrere. 

Som conscients d’allò que vol la ciutadania. Ningú no ens demana pel carrer grans 

obres. Ens demanen que netegem el carrer, cuidem la jardineria, arreglem les 

voreres i l’asfaltat, que fem carrers segurs per ells i les seves famílies. Ens 

demanen que tinguem cura de l’espai públic, del patrimoni que és de tots i a 

l’hora no és de ningú. Ens demanen que cuidem dels seus barris. Que complim 

amb la nostra obligació de cuidar Tarragona. Però no hem de fer només això. 

Pas curt i mirada llarga. Pas curt amb la cura del dia a dia dels tarragonins i 

tarragonines però mirada llarga en un model de ciutat cohesionat, que creix per 

millorar serveis públics i que té un model econòmic sostenible social, 

mediambiental i econòmicament. Creiem en una Tarragona turística de qualitat 

però també que atreu empreses tecnològiques d’alt valor afegit i que atreu talent 

de fora i manté l’existent. Talent de la mà de la URV i dels emprenedors i 

emprenedores que existeixen a casa nostra i ens reclamen la creació d’aquest 

ecosistema necessari per brotar. Un Ajuntament que no posa pals a les rodes 

sinó que ajuda i acompanya a aquelles persones que volen guanyar-se la vida i 

generar llocs de feina a casa nostra.  

Una Tarragona que es dona a conèixer d’una vegada per totes al món, que 

coneguin aquest tresor del Mediterrani que acumula més de 2.000 anys d’història 

viva i que fa del seu patrimoni un eix central de model de ciutat, posant al lloc 

que mereix el nostre passat per millorar el nostre present tot mirant a un brillant 



futur. He mirat també aquesta terra Patrimoni romà, medieval i modernista que 

ens fa ser un referent a nivell mundial. Però no només això. Tarragona té 

Patrimoni material i immaterial: la dieta mediterrània, els Castells, l’art de la pedra 

seca. Pocs llocs al món tenen aquesta potencialitat cultural reconeguda per la 

UNESCO. Saber entendre això ens dona capitalitat, de la mà de la indústria, la 

universitat, el port.... Ho hem de saber entendre i potenciar de manera 

sostenible. Coordinar les institucions a la ciutat, començant per l’Ajuntament 

continuant per la Diputació, Generalitat i Govern d’Espanya però de la mà de la 

URV, l’IPHES, l’ICAC, l’ICIQ, de l’IREC i del Port però també amb la societat civil 

com els col.legis professionals, la Reial Societat Arqueològica, les entitats 

culturals i associacions de barris, seguici popular, castellers, esbarts, totes les 

persones que formem la rica societat tarragonina.  

Una administració local àgil i eficient. Una Administració que doni resposta en 

temps i forma a les demandes de la ciutadania. Per això duem a terme un sistema 

gerencial en 3 grans àrees: Urbanisme, Serveis Generals i Promoció econòmica. 

Aquestes 3 àrees ens han de permetre que nos ens devori el dia a dia i ens anul·li 

la capacitat de pensar per elevació en com millorar el model de ciutat. En aquesta 

tasca sé que tindré l’incansable treball de les i els servidors públics de 

l’Ajuntament de Tarragona. Tenim molta sort de tenir grans professionals a casa 

nostra. Vosaltres sou el motor d’aquest gran vehicle . Sense vosaltres res no serà 

possible. Compto amb tots i cadascun dels més de 2000 treballadores i 

treballadors que depenen de l’Ajuntament de Tarragona.  

Una Tarragona més justa socialment. Una Tarragona que tingui un sistema de 

serveis socials preventiu i no sempre reactiu. Una ciutat igualitària és una ciutat 

més segura i més feliç. Serà una de les nostres premisses en qualsevol decisió. 

Igual que volem una Tarragona feminista 365 dies l’any. Totes les polítiques han 

d’estar impregnades de la visió de gènere per assolir aquesta igualtat efectiva 

entre homes i dones. Puc dir amb orgull que és el primer govern de la democràcia 

a Tarragona on hi ha més dones que homes.  

 



I no podem ometre l’emergència climàtica que viu el nostre Planeta. La transició 

energètica no és ja un fet dispositiu sinó una exigència imperativa com a societat 

i com a humanitat en últim terme. La creació d’una empresa mixta energètica 

municipal, la instal·lació d’energies renovables que ens permetin assolir un 

percentatge elevat d’autoconsum així com un estalvi en la despesa dels nostres 

veïns i veïnes en la factura de la llum serà una de les nostres fites a assolir durant 

aquest mandat que avui comença. El repte del canvi climàtic ens ha d’interpel·lar 

a tots i a totes i ha de modular la jardineria, l’urbanisme, els materials de la via 

pública, la cura de la nostra anella verda i fins i tot la nostra forma de viure. 

Negar aquesta obvietat només ens portaria  a un final catastròfic.  

La cultura com a eix transformador de Tarragona. Una cultura oberta i 

cosmopolita que arribi a tota la ciutat, que no es torni elitista i sectària ¡, tot el 

contrari, serveixi per cohesionar casa nostra i per trencar les barreres físiques i 

psicològiques que encara existeixen a la nostra estimada ciutat. Una cultura 

variada i transversal que faci, per què no dir-ho ?, una Tarragona més divertida 

i més atractiva pels nostres joves.  

Joves que no poden ser els grans oblidats de les polítiques municipals. Necessiten 

futur laboral, residencial i oferta d’oci. La generació de vivenda pública de lloguer 

destinada als col·lectius més vulnerables serà una altra  de les línies estratègiques 

del nou Govern Municipal. 

I em vull dirigir a totes les companyes i companys de l’oposició. Compto amb tots 

vosaltres. Sóc plenament conscient que tot i ser la força més votada no tinc 

majoria absoluta. La política és l’art del  possible. Fem possible governar bé 

aquesta ciutat. Sé que la predisposició de tots i totes vosaltres serà la d’ajudar a 

fer que Tarragona avanci, fem-ho junts. Sabem que tenim molts punts de trobada 

en moltes temàtiques. Treballem sobre allò que ens uneix i deixem a banda allò 

que ens separa. L’amor a Tarragona i la seva gent és el major vincle que podem 

tenir.  

He mirat aquesta terra, aquesta ciutat. I ser Alcalde de Tarragona no és només 

liderar una ciutat, ha de ser una ciutat que lideri tot un territori, que lideri l’àrea 

metropolitana de Tarragona creant una realitat que ens permeti afrontar els 



reptes junts i no per separat. Separats no som res al món, junts som més de mig 

milió de persones al camp de Tarragona. 

Abans d’acabar deixeu-me fer referència a la figura d’un insigne tarragoní, 

Marcel·lí Domingo, que va ser ministre d’instrucció pública durant la Segona 

República. Doncs bé, en la primera circular d’aquest ministre tarragoní als 

delegats territorials del ministeri, un cop va prendre possessió, els demanava el 

següent: “deixeu la vida dels despatxos i poseu-vos a disposició dels professors i 

dels alumnes. Nosaltres no som professionals de la política, sinó ciutadans amb 

vocació de servei públic que tenen una única raó de ser: estar intensament al 

costat de la comunitat educativa, en contacte permanent amb les persones a les 

què servim”.  

Canvieu professors i alumnes per tarragonins i tarragonins i faig plenament 

meves les paraules de Marcel·lí Domingo. Nosaltres no mirarem la ciutat des de 

les finestres dels despatxos d’aquest edifici, en podeu estar segurs, al contrari! 

he donat instruccions als regidors perquè prioritzin encara més la feina a peu de 

carrer, parlant directament amb les persones i entitats de la ciutat. Tan de bon 

al final del mandat haguem estat a l’altura del que ens emplaçava Marcel·lí 

Domingo als anys 30. La nostra predisposició és total i absoluta en aquest sentit. 

Ningú ens guanyarà en l’empeny d’aconseguir-ho! 

Tinc 39 anys. Sóc fill de la Pepi i de l’Antonio, treballadors incansables. Germà de 

la Yolanda i del Toni, els millors exemples que es poden tenir a la vida. Sóc pare 

de dos precioses filles i estic casat amb Laura i la seva proverbial paciència. He 

treballat de mil i una feines diferents per guanyar-me la vida. He pogut estudiar 

fruit de l’esforç dels meus pares i del meu propi però, sobre tot, per les polítiques 

socialdemòcrates que varen permetre que un noi de  Campclar fos Advocat i 

professor universitari així com que la meva germana Yolanda fos química i el meu 

germà Toni professor. Les mateixes polítiques socialdemòcrates que avui fan que 

hi hagi per primera vegada un Alcalde de Tarragona que s’ha criat a un barri de 

Ponent.  Sé el que és treballar i treballar sense descans per assolir les teves 

metes. Sé el que és patir. Però també sé el que es vèncer, guanyar i aconseguir 

allò que et proposes. Tinc les forces, la il·lusió i l’equip per dur a terme aquesta 



Tarragona imparable. He mirat aquesta terra i el  meu treball és Tarragona, la 

meva única meta és Tarragona. El motiu d’aixecar-me cada matí és millorar la 

vida de tots i cadascun de vosaltres. Em deixaré la pell en fer-ho, podeu comptar-

hi.   

He mirat aquesta terra i aquesta ciutat. Avui comença un camí dur però 

il.lusionant. Fem-ho junts. Fem-ho per Tarragona. VISCA TARRAGONA!!!! 


